



**Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, November 9, 2022 – 10 a.m., West Baton Rouge Museum,
845 N. Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767**

Commissioners Present

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Linda Gardner, Concordia
Steve Pellessier, Lafayette
J.A. Rummler, Pointe Coupee
Angelique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge

Commissioners Absent

Christine Demyers, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
Clifford LeGrange, Iberville
Herman Fuselier, St. Landry
Carol Patin, St. Martin
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary
Mart Black, Co-Chair, Terrebonne

Others Present

Angela Rathle, Jean Lafitte National Park
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the morning to order at 10:09 a.m. Darrel Rivere led the Pledge of Allegiance.

II. Agenda Approval (Wilbert)

Carmouche thanked everyone for attending. Due to a lack of quorum, the agenda was advanced without a vote.

III. **Minutes Approval (Wilbert)**

Carmouche announced that due to a lack of quorum, the October minutes would be approved at the next meeting.

IV. **Reauthorization 2022 Update (Justin)**

Justin Lemoine announced that the program legislation was moving through the Senate. The Alliance of National Heritage Areas is working with a consultant to try and attach the legislation to a must-pass omnibus bill. The recent trip with Senator Cassidy to BSA Swamp Base allowed time to talk about reauthorization. If program legislation isn't passed this year, it will have to start over in 2023.

V. **Grants & Contracts Update**

Caroline Byrne announced that translations for the ANHA website are having technical difficulties, but staff are hoping to announce the full French website translation by January.

VI. **ANHA Staff Updates (Caroline)**

Collin Lindrew introduced himself to commissioners. Lindrew spoke about creating a rural cultural development program, which is listed as an objective of the strategic plan.

Byrne announced that staff are working with STUN on a new tent design and showed the draft design to commissioners. Byrne announced that staff are also working with STUN on a pushcard design. Byrne told commissioners that staff would send the design to commissioners once the designs are received. Carmouche asked if QR codes are on the pushcards. Byrne says no, but staff are open to suggestions.

Byrne announced tweaks to the grant program. Legacy grants will be awarded in May, and will be big grants focused on project that will last. Celebration grants are smaller grants which will be moved to July 2024. Byrne announced that staff received a grant from the National Parks Service to tell stories focused around minorities, women, and indigenous people. In November/December, staff will announce the stories.

Byrne announced the LTA annual meeting in January. Byrne announced that over the next month, staff will visit Pointe Coupee Parish, New Iberia, Iberville Parish, and Ascension Parish. J.A. Rummler asked if staff would visit the Old River Control Structure. Byrne said staff will go on Monday.

Byrne announced that DOTD has made promises to pay for updated signage, but is yet to update staff on the progress of those signs.

VII. **Commission 2023 Meetings Discussion**

Byrne announced that the January commission meeting will be in Pointe Coupee Parish. Rummler noted that the January meeting will be in New Roads or Morganza.

Byrne announced that the May commission meeting will be in Terrebonne Parish.

Byrne announced that the September commission meeting is yet to have a location. Byrne encouraged commissioners to email her with suggestions. Angelique Bergeron asked if the May commission meeting is on May 10. Byrne confirmed.

VIII. **Other Business**

None.

IX. **Commissioner Announcements**

Ascension: Charles Caillouet gave a presentation from the Friends of the Atchafalaya. This weekend is the tree lighting at Tanger Outlets and Merry Market at the Lamar-Dixon Expo Center. The Balloon Festival is in December in Sorrento. Houmas House is accepting reservations for its annual Thanksgiving buffet. Caillouet showed commissioners a coloring book distributed by the Tunica-Biloxi tribe.

Assumption: Rivere said that the St. Elizabeth festival went well and had record attendance. The Volunteer Firemen Festival also went well. The first week of December is the annual boat parade. The following weekend is the regular Christmas parade.

Avoyelles: Carmouche informed commissioners of the Spring Bayou drawdown. Carmouche informed commissioners of the recent Avoyelles Parish rebranding. This weekend is the St. Francis Food and Wine Festival. Carmouche announced that Velma Hendrix, Mayor of Melville, recently passed away in a car accident.

Concordia: Linda Gardner announced that she is no longer employed by the Delta Music Museum. Gardner informed commissioners of the Jerry Lee Lewis funeral and reception, which was well-attended.

Lafayette: Steve Pellessier announced that the Southern Screen Festival will take place from November 10-13. The Artwalk takes place every second Saturday of the month. The Christmas Market takes place on November 12. Movies in the Parc takes place on November 12.

Pointe Coupee: Rummler informed commissioners of an exposed ferry wreck in the Mississippi River in downtown Baton Rouge. Rummler attended the Civil Engineering Society meeting in New Orleans. One of the projects discussed was a \$20 million planning project to do adaptive management of the split between the Atchafalaya and Mississippi rivers. Rummler thanked Bergeron for hosting.

West Baton Rouge: Bergeron noted the Billie Holiday exhibit at the West Baton Rouge Parish Museum. The museum is hosting an Ethel Claiborne lecture series on November 13. Next Friday is Historical Happy Hour.

National Park Service: Angela Rathle notes the Thibodeaux Festival. The Acadian Center in Eunice is not open yet, but Rathle is hopeful the center will be open by Mardi Gras.

X. **Adjourn (Wilbert)**

The meeting adjourned at 11:53 a.m.



Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission

**Mercredi le 9 novembre 2022 – 10h00, Musée de Bâton-Rouge-Ouest,
845 N. Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767**

Commissaires présents

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assomption
Wilbert Carmouche, Président, Avoyelles
Linda Gardner, Concordia
Steve Pellessier, Lafayette
J.A. Rummler, Pointe-Coupée
Angélique Bergeron, Secrétaire, Bâton-Rouge

Commissaires absents

Christine Demyers, Bâton-Rouge-Est
Chris Burton, Ibérie
Clifford LeGrange, Iberville
Herman Fuselier, Saint-Landry
Carol Patin, Saint-Martin
Carrie Stansbury, Trésorière, Sainte-Marie
Mart Black, Vice-président, Terrebonne

D'autres présents

Angela Rathle, Parc national Jean Lafitte
Justin Lemoine, Région du patrimoine national Atchafalaya
Caroline Byrne, Région du patrimoine national Atchafalaya
Collin Lindrew, Région du patrimoine national Atchafalaya

ORDRE DU JOUR

I. Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)

Le président Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10h09 et Darrel Rivere a dirigé le Serment d'allégeance.

II. Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)

Carmouche a remercié tout le monde d'être présent. En l'absence d'un quorum, l'ordre du jour a été avancé sans vote.

III. Approbation du procès-verbal (Wilbert)

Carmouche a annoncé qu'en l'absence d'un quorum, le procès-verbal d'octobre serait approuvé à la prochaine réunion.

IV. Mise à jour de la réautorisation (Justin)

Justin Lemoine a annoncé que la législation du programme avançait dans le Sénat. L'Alliance des régions du patrimoine national travaille avec un consultant afin de tenter l'addition de la législation à un projet de loi omnibus qui doit passer. Le déplacement récent en compagnie du Sénateur Cassidy au camp de base des Scouts dans le bassin a laissé le temps d'une discussion à propos de la réautorisation. Si la législation du programme ne passe pas cette année, il faudra recommencer en 2023.

V. Mise à jour des bourses et des contrats

Caroline Byrne a annoncé que les traductions pour le site web ANHA connaissent des difficultés techniques, mais le personnel espère pouvoir annoncer la traduction complète du site web en français en janvier.

VI. Mise à jour du personnel ANHA (Caroline)

Collin Lindrew s'est présenté aux commissaires. Lindrew a parlé de créer un programme de développement culturel en zone rurale, ce qui est un objectif listé dans le plan stratégique.

Byrne a annoncé que le personnel travaille avec STUN sur un nouveau style pour la tente et a montré une maquette aux commissaires. Byrne a annoncé que le personnel travaille aussi avec STUN sur une nouvelle conception pour les cartes de publicité. Byrne a informé les commissaires que le personnel enverrait le modèle aux commissaires une fois qu'il l'a reçu. Carmouche a demandé si les codes QR sont sur les cartes de publicité. Byrne dit que non, mais que le personnel est ouvert aux suggestions.

Byrne a annoncé des ajustements aux programmes de bourses. Les bourses d'héritage seront octroyées en mai, et seront des bourses importantes focalisées sur des projets à longue durée. Des bourses de célébration sont des plus petites bourses qui seront reportées jusqu'en juillet 2024. Byrne a annoncé que le personnel a reçu une bourse du Service national des parcs pour raconter des histoires à propos des minorités, des femmes et des peuples indigènes. En novembre/décembre, le personnel annoncera les histoires.

Byrne a annoncé que la réunion annuelle de la LTA aura lieu en janvier. Byrne a annoncé qu'au cours du mois prochain, le personnel visitera la paroisse de Pointe-Coupée, la Nouvelle-Ibérie, la paroisse d'Iberville et la paroisse d'Ascension. J.A. Rummler a demandé si le personnel pouvait visiter la structure de contrôle fluviale Old River. Byrne a dit que le personnel irait lundi.

Byrne a annoncé que le DOTD a fait des promesses de payer pour des panneaux mis à jours, mais n'a pas encore informé le personnel des progrès faits à cet égard.

VII. Discussion des réunions de la Commission en 2023

Byrne a annoncé que la réunion de la commission en janvier aura lieu dans la paroisse de la Pointe-Coupée. Rummler a noté que la réunion de janvier sera soit à Chemin Neuf soit à Morganza.

Byrne a annoncé que la réunion de la commission en mai aura lieu dans la paroisse de Terrebonne.

Byrne a annoncé que le site de la réunion de la commission en septembre n'a pas encore été déterminé. Byrne a encouragé les commissaires de lui envoyer un courriel avec des suggestions. Angélique Bergeron a demandé si la réunion de la commission en mai aura lieu le 10 mai. Byrne l'a confirmé.

VIII. **D'autres affaires**

Aucune.

IX. **Annonces des commissaires**

Ascension: Charles Caillouet a donné une présentation des Amis de l'Atchafalaya. Ce weekend l'allumage de l'arbre de Noël aux magasins Tanger et le Merry Market au Centre d'Expo Lamar-Dixon ont lieu. Le Festival des Montgolfières est en décembre à Sorrento. La Houmas House accepte des réservations pour son buffet annuel de l'Action de grâce. Caillouet a montré aux commissaires un livre de coloriage distribué par la tribu Tunica-Biloxi.

Assomption: Rivere a dit que le Festival Sainte-Élisabeth s'est bien passé avec une affluence record. Le Festival des pompiers bénévoles s'est bien passé aussi. La parade annuelle des bateaux a lieu la première semaine de décembre. Le weekend suivant est la parade de Noël habituelle.

Avoyelles: Carmouche a informé les commissaires de la vidange des eaux du Spring Bayou. Carmouche a informé les commissaires de la récente mise à jour de l'image de marque de la paroisse des Avoyelles. Le Festival de la nourriture et du vin de Saint-François a lieu ce weekend. Carmouche a annoncé que Velma Hendrix, la Mairesse de Melville, est récemment décédée dans un accident de voiture.

Concordia: Linda Gardner a annoncé qu'elle n'est plus employée du Delta Music Museum. Gardner a informé les commissaires des funérailles de Jerry Lee Lewis et de la réception qui ont vu une bonne assistance de la part du public.

Lafayette: Steve Pellessier a annoncé que le Festival Southern Screen aura lieu du 10 au 13 novembre. Artwalk a lieu tous les deuxièmes samedis du mois. Le Marché de Noël a lieu le 8 décembre. Movies in the Parc a lieu le 12 novembre.

Pointe-Coupée: Rummler a informé les commissaires d'une épave de traversier exposée dans le Mississippi au centre-ville de Baton-Rouge. Rummler a assisté à la réunion de la Civil Engineering Society à la Nouvelle-Orléans. Un des projets discutés était un projet de planification de 20 millions de dollars pour faire une gestion adaptive de la bifurcation des fleuves Atchafalaya et Mississippi. Rummler a remercié Bergeron pour l'accueil.

Baton-Rouge-Ouest: Bergeron a noté l'exposition Billie Holiday au Musée de la paroisse de Baton-Rouge-Ouest. Le musée reçoit la série de conférence Ethel Claiborne le 13 novembre. Vendredi prochain est la Historical Happy Hour.

Service national des parcs: Angela Rathle note le Festival Thibodeauxville. Le Centre

acadien à Eunice n'est pas encore ouvert, mais Rathle a bon espoir que le centre sera ouvert avant Mardi Gras.

- X. **Ajournement (Wilbert)**
La séance s'est levée à 11h53.